
      20 januari 2021 

 

Vraag betreffende het uitstel van de inwerkingtreding van de verplichte inburgering 

 

Geachte Schepen, 

In 2017 werd in het Brussels Parlement een ordonnantie gestemd die in Brussel de verplichte 
inburgering zou invoeren. De Brusselse gemeenten spelen in de tenuitvoerlegging van de verplichte 
inburgering een essentiële rol. Zo moet bij de inschrijving in de gemeente iedere nieuwkomer die 
onder de verplichting valt er op gewezen worden dat hij een inburgeringscursus moet volgen. Binnen 
de zes maanden na de inschrijving moet de nieuwkomer zich ingeschreven hebben in een erkend 
inburgeringstraject en hier een bewijsstuk van voorleggen aan de gemeentelijke administratie. Binnen 
het jaar na de inschrijving moet de nieuwkomer zijn inburgeringstraject voltooid hebben. Indien de 
nieuwkomer zich niet inschrijft, geen bewijs daarvan voorlegt, of zijn inburgeringstraject niet tijdig 
afrondt, dan is het aan de gemeente om hem hier toe aan te manen. Indien nodig zijn er sancties 
voorzien, maar deze worden door de GGC op het Brussels niveau opgelegd, nadat de bevoegde 
gemeentelijke administratie de GGC op de hoogte stelt van het feit dat de nieuwkomer niet aan zijn 
verplichtingen voldoet. Het hele systeem van verplichte inburgering staat of valt dus met de 
medewerking en de correcte uitvoering van de ordonnantie door de gemeenten.  

Ruim een jaar geleden werd de start van de verplichte inburgeringstrajecten voor een eerste maal 
uitgesteld door bevoegd collegelid Alain Maron wegens “praktisch onhaalbaar”. De gemeenten waren 
naar verluid niet klaar om deze bevoegdheid op te nemen. Het duurde maar liefst zes maanden 
vooraleer een nieuwe startdatum werd aangekondigd. Deze werd vastgelegd op 1 januari 2021, exact 
één jaar na de oorspronkelijke deadline. En wat bleek, eind december? Ook deze deadline zou niet 
gehaald kunnen worden. De redenen die bevoegd collegelid Alain Maron ditmaal aanhaalde waren de 
coronacrisis, alsook het nog in ontwikkeling zijn van een digitale tool die de gemeenten in staat moet 
stellen om de doelgroep te detecteren en de trajecten administratief op te volgen. Opnieuw hebben 
we er totaal geen zicht op wanneer de ordonnantie dan wel in werking zal treden. 

Uit vragen van mijn collega’s in het Vlaams en Brussels Parlement blijkt dat er, ter operationele 
voorbereiding van de uitvoering van de ordonnantie, drie werkgroepen zijn opgericht waarin telkens 
de gemeenten zijn vertegenwoordigd. Dankzij hun deelname aan deze werkgroepen kunnen de 
gemeenten over alle nodige informatie beschikken en hun bezorgdheden signaleren. Verder zou er op 
26 november een omzendbrief overgemaakt zijn aan de gemeenten met een concrete stand van zaken 
en zou er begin 2021 een uitnodiging aan hen bezorgd worden voor de nodige opleidingen en 
informatiesessies. 

Hierover heb ik de volgende vragen: 

- Welke concrete voorbereidingen heeft de gemeente tot op heden getroffen om deze 
bevoegdheid op te nemen? 

- Heeft de gemeente Evere in het kader van de drie werkgroepen opmerkingen en vragen 
geformuleerd? Zo ja, de welke? 



- Hoe ver staat de implementatie van de IT-tool die door de gemeente Evere zal gebruikt 
worden bij de uitvoering van de ordonnantie inburgering? 

- Heeft de gemeente Evere reeds een uitnodiging ontvangen voor de nodige opleidingen en 
informatiesessies in het kader van de verplichte inburgering en wanneer zullen deze 
plaatsvinden? 

- Hoe evalueert de gemeente Evere de communicatie en ondersteuning vanuit de GGC in het 
kader van de verplichte inburgering? Wat zijn de volgende stappen in het overleg met de 
GGC? 

- Welke hinderpalen ziet u nog voor de tenuitvoerlegging van de ordonnantie inburgering? 
- Tegen welke datum acht u het realistisch dat de gemeentelijke administratie in staat zou zijn 

om deze nieuwe bevoegdheid op te nemen? 

 

Hartelijk dank voor uw antwoorden! 

 

Met hoogachting, 

 

Philip Surmont 


